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La capital del país també vol de-
cidir. El passat dilluns dia 22 de
setembre l’Ajuntament es va su-
mar a l’onada de consistoris ca-
talans que s’han pronunciat a fa-
vor de la consulta del 9 de no-
vembre i va aprovar una moció
de suport favorable al que pot ser
l’esdeveniment polític de l’any.

El Ple va aprovar la mesura
amb 21 vots a favor (CiU, ICV-
EUiA i Unitat per Barcelona),
mentre que el PSC i el PP van vo-
tar-hi en contra. En el cas dels
socialistes, però, només es van
poder comptabilitzar tres vots
contraris, ja que nou dels seus
dotze regidors van seguir el ple
des de la tribuna del públic  en

senyal de protesta. Aquesta sor-
prenent decisió va ser justifica-
da pel seu president, Gabriel
Colomé,  de la següent manera:
“Hem decidit dir prou i hem
volgut protestar contra les for-
mes i l’actitud del bloc sobira-
nista, ja que només volen l’ad-
hesió”. 

Colomé, que va ser un dels
tres socialistes que van votar en
contra de la proposta, junta-
ment amb les portaveus As-
sumpta Escarp i Carmen An-
drés, va afegir que “no som unio-
nistes ni independentistes, som
federalistes”. Per aquest motiu, el
PSC va presentar una moció al-
ternativa, que va ser rebutjada a
la junta de portaveus.

Per la seva banda, l’alcalde de
la ciutat, Xavier Trias, va reafir-
mar que l’Ajuntament facilitarà
els recursos necessaris per a la

celebració de la consulta i va afe-
gir que “hem d’aprofitar la pro-
jecció internacional de Barcelo-
na per explicar el procés polític
que hem iniciat”. La moció tam-
bé estableix el suport “al presi-
dent i al govern de la Generali-
tat, al Parlament de Catalunya i
als partits que donen suport a la
convocatòria i a la materialitza-
ció de la consulta”.

EXPECTACIÓ
L’expectació que va aixecar el ple
va ser visible a la tribuna dels
convidats, on es va poder veure
la presidenta del Parlament,
Núria de Gispert; la vicepresi-
denta del Govern, Joana Ortega,
i membres de la taula del Par-
lament; Joan Rigol, president
del Pacte Nacional pel Dret a De-
cidir, i Carme Forcadell, presi-
denta de l'ANC.

Barcelona també vol decidir
» El Ple de l’Ajuntament va aprovar dilluns 22 una moció de suport a la consulta del 9 de novembre 

» CiU, ICV-EUiA i Unitat per Barcelona van votar-hi a favor i el PP i el PSC se’n van desmarcar

Albert Ribas
BARCELONA

AGENDA NACIONAL4Aquest
dissabte passat va tenir lloc una
gran demostració de força del
món municipal durant l’acte
que va reunir a l’Ajuntament i al
Palau de la Generalitat 920 dels
947 alcaldes catalans i que va
servir per fer entrega al presi-
dent de la Generalitat, Artur
Mas, dels certificats dels acords
dels plens municipals en suport
a la consulta del 9 de novembre.

Els alcaldes, que represen-
taven el 96% dels municipis ca-
talans, van ser rebuts pel batlle
barceloní, Xavier Trias, abans de
dirigir-se cap al Palau de la Ge-
neralitat. Durant el seu parla-

ment, Trias va remarcar el ca-
ràcter “històric” de la jornada i
va recordar que s’havia “acon-
seguit fer pinya com fa 100
anys”. 

D’altra banda, al districte
ha nascut la #Plataforma9N-
Sants-Montjuïc, que té com a
objectiu defensar la consulta
del pròxim 9 de novembre.
Aquesta plataforma s’ha creat
per diferents entitats, associa-
cions i partits i de moment en
formen part, entre d’altres, ERC,
la CUP, Òmnium o Solidaritat
Catalana. Fa dues setmanes van
fer la seva trobada inicial al
Centre Social de Sants.

Trias abandera una trobada
històrica del món municipal

El Ple extraordinari de suport a la consulta del 9N va deixar una foto per a la història. Foto: Ajuntament
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“La suspensió no s’hauria pro-
duït sense la pressió veïnal”.
Aquesta és l’opinió de la plata-
forma Som Paral·lel –abans
Aturem el Pla Paral·lel– res-
pecte a la suspensió de llicències
d’activitats públiques que va es-
tablir l’Ajuntament al barri del
Poble-Sec fa dues setmanes.

La suspensió –que afecta
els locals de música, restauració,
jocs, atraccions, bodegues, co-
merços alimentaris amb degus-
tació, orxateries, gelateries, es-
tabliments de menjars preparats
i d’espectacles en recintes– “arri-
ba tard, té un abast limitat i re-
sulta insuficient”, segons la pla-
taforma, la qual critica espe-
cialment que l’avinguda Paral·lel
en quedi fora, un fet que de-
mostraria que “l’Ajuntament

vol convertir l’avinguda en un
nou eix turístic”. Fonts de l’A-
juntament, en canvi, afirmen
que el Paral·lel en queda fora
perquè “és una avinguda que
travessa més d’un districte i que
ja té el seu propi pla”. 

D’altra banda, el portaveu de
Som Paral·lel, Marc Serra, ha

confirmat a Línia Sants que la
taula negociadora amb Habitat
Urbà “s’ha trencat” després que,
un cop presentat el document
que recollia les demandes dels
veïns respecte al Pla Paral·lel,
“els seus tècnics no han accep-
tat cap proposta i s’han escudat
en qüestions tècniques”.

Els bars i terrasses han proliferat al carrer Blai. Foto: Ajuntament

La suspensió de llicències al
Poble-sec no satisfà Som Paral·lel
» La plataforma diu que arriba “tard” i forçada per “la pressió veïnal”

» La mesura de l’Ajuntament no afecta l’avinguda Paral·lel

Concentració de protesta de
Tancarem el CIE  a l’Ajuntament
SOCIETAT4Una vintena de
membres de la plataforma Tan-
carem el CIE es van concentrar
la setmana passada al davant de
l’Ajuntament per exigir el tan-
cament del Centre d’Interna-
ment d’Estrangers (CIE) de la
Zona Franca. 

La concentració es va produir
mentre entraven al consistori
els regidors, que es dirigien al ple.
La protesta va tenir el suport dels
líders municipals d’ICV-EUiA,
Ricard Gomà, i d’Unitat x Bar-

celona, Jordi Portabella, que
van aguantar durant una estona
els cartells reivindicatius que
reclamaven el tancament d’a-
quest centre.

La plataforma denuncia que
el centre de la Zona Franca “és
un espai totalment opac, al qual
les organitzacions i institucions
que vetllen pels drets humans no
poden accedir ni exercir cap
control i on els abusos i les agres-
sions a les persones retingudes
són freqüents”.

CELEBRACIÓ4Des de diven-
dres passat, Hostafrancs està
celebrant, un any més, una nova
edició de la seva Festa Major. 

Enguany la diada del barri
s’està desenvolupant amb una
programació farcida d’activi-
tats, des de les més tradicionals,
com el Ball de Rams, la Fira de
la Magrana o la trobada de cant
coral, fins a activitats més in-
novadores, entre les quals des-
taquen el concurs fotogràfic a
Instagram o la Tapa Solidària.

Demà i el cap de setmana els
hostafranquins i tots els que ho
desitgin podran gaudir de la
Ruta de Festa Major per la his-
tòria d’Hostafrancs, la Tapa So-
lidària, el VIII Festival de Música
Jove o el concert amb l’Orques-
tra Di-Versiones, entre altres.

“ENAMORAT D’HOSTAFRANCS” 
L’encarregat de pronunciar el
pregó d’enguany, que va tenir
lloc divendres passat a la sala de
plens del Districte, va ser el ve-

terà atleta Domingo Catalán, veí
d’Hostafrancs des de fa 31 anys.
Tal com va recollir el portal
El3.cat, Catalán va parlar de la
seva estima cap al barri, del qual
se’n va mostrar molt orgullós de
formar-ne part. “Fa 31 anys que
sóc a Hostafrancs. Sóc un ena-
morat de dalt a baix. És també el
meu poble”, va assegurar Cata-
lan després de confessar que “la
sorpresa va ser majúscula” quan
se li va comunicar que seria el
pregoner.

Redacció
EL POBLE-SEC

Els concentrats van col·locar cartells a l’Ajuntament. Foto: Tancarem el CIE

Hostafrancs, de Festa Major

La Fira de la Magrana, un dels actes de la Festa Major. Foto: El3.cat

Sense debat | Cap novetat respecte a la pista d’esquí de la Marina 
El ple de divendres passat de l’Ajuntament va tornar a esquivar el debat sobre la modificació del

Pla General Metropolità (PGM) a la Marina de la Zona Franca, on una empresa holandesa 
promou la construcció d’un complex d’esquí al carrer Motors. La seva construcció obligaria a

desmantellar el Banc dels Aliments, que té el seu centre de distribució a la mateixa zona.     
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Sants Bulevard

Carrer de Sants, el carrer comercial més llarg d’Europa
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Si a totes les botigues del carrer de Sants hi aixequéssim un sol edifici,
aquest seria tan gran que no hi cabria a la plaça de Catalunya

Sants Bulevard
SANTS ESTABLIMENTS UNITS 

Programació Actes de La Fira
Escenari Cotxeres
9:30h Enregistrament d’entrevistes per la emissora RKB, ràdio kanal Barcelona 109.2FM  L'equip 
d'EspavilaT, el matinal de Radio Kanal Barcelona, farà un programa especial al carrer de Sants, 
amb el grup de música negra on barregen estils com el rock, soul, funky i blues.

No t'ho perdis, de les 10 a les 12 del matí, Especial Carrer de Sants. 
Surt al carrer i EspavilaT!!!
12:00h La Urban Dance Factory . Dansa urbana
13:00 Underground Oriental Dance. Dansa oriental 
17:00 Banda i Majorets el Triangle de Sants 
17:30 Country, LINE DANCE TRIANGLE DE SANTS.

18:00 Escola de música DIESI
18:15 A 19:05 GRUP DE SWING DIESI (Contrabaix, cioli, 
2 guitarres, clarinet) · PARELLES  DE BALL DE SWING MANIACS.
19:05 A 19:15 CANT I PIANO (ELISABET CARREÑO 
I PASCUAL MORENTE).
19:15 A 20:15 GRUP INTEGRAT PER PROFESSORS DE DIESI 
"THE kENNFICKS" (Bateria, 2 guitarres, baix i veu) 
CANTANT CONVIDADA: KRYSZKA MARIA BARAN 
( PROFESSORA DE CANT DE DIESI ESCOLA DE MÚSICA)

Durant tot el dia desfilaran per tot 
el carrer de Sants entre Joanot

Martorell i rambla Badal
Banda i majorets del Triangle de Sants

Cap grossos i mascotes del carrer de Sants
Gegants de Sants

Tabalers dels Diables de Sants

Plaça de Sants 
Teatre de titelles amb la representació dels nostres contes 
infantils narrats per la nostra mascota Santset
Maquillatge per a nens i nenes al costat del teatret
Bombolles de sabó gegants per a tots els nens i nenes.   

Durant tot el dia 
Santset Parc per als més menuts
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Al llarg del carrer de Sants
Comerciants, artesans, exhibició d’oficis, 
terrasses de bars i restaurants

Espai Joan Galimany
12 a 14 h Actuació d’una parella de transformistes:  
Mega Pubilla i Gina Ferrary

Sants Bulevard

Sants Establiments Units, al carrer de Sants,
l’eix comercial a cel obert més llarg de Barcelona

SANTS ESTABLIMENTS UNITS 

Espai  Sants 3 Ràdio
Unitat mòbil de Sants3Ràdio 

Espai Guadiana
Gran paella popular elaborada per la comissió de festes del 
carrer Guadiana.
Música en viu  patrocinada per la taverna del Racó de Sants

Espai de
cafeteràpia
12:30 Música en directe 
de Rock Clàssic amb el grup 
The Traveling Rocks 

Espai Forn Baltà
Exposició i celebració del 80è aniversari
2n repte de Forn Baltà entre dues persones que s’han de
menjar un entrepà de 2 metres, tot un repte, sí senyor!
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Carrer de Sants, sens dubte!

El vincle de la família Baltà amb l’ofici de forner es remunta a finals del segle XIX, a Vilafranca
del Penedès. L’any 1934, ja a Barcelona i aprofitant les instal·lacions d’una altra fleca, obre
les seves portes el Forn Baltà al número 117 del carrer de Sants. En el vuitantè aniversari de
la seva inauguració, el negoci familiar segueix gaudint d’un formidable estat de salut. Apro-
fitant l’estiu, l’equip de 14 persones que encapçala en Josep (membre de la tercera genera-
ció dels Baltà) ha fet unes petites reformes al forn, canviant el terra i habilitant més espai per
a la clientela. Baltà vol reivindicar el pa com element de primera necessitat, però sempre amb
la màxima qualitat, donant el temps que cal en el procés creatiu.

En el local adjacent trobem Baltà Farinetes, un espai que transcendeix la simple idea de
botiga; si bé els clients poden comprar els materials amb els quals treballen els artesans del
forn, també és un espai amb un tarannà didàctic. S’hi imparteixen cursos i és un espai on com-
partir receptes i trucs. Com es defineixen ells mateixos, un lloc on trobar tots els ingredients
bàsics per elaborar pans i pastissos així com una infinitat d’utensilis per gaudir de l’experiència.

El Forn Baltà és un comerç profundament santsenc que participarà en la Fira de Tardor
que se celebrarà durant tot el dia el pròxim dissabte 18 d’octubre. S’aprofitarà la data per
fer l’estrena de la botiga i es mostraran algunes de les màquines que tradicionalment s’han
fet servir per treballar, un fet que evocarà els records d’infantesa o d’adolescència de molts
dels veïns. A més, tindrà lloc la segona edició del concurs Tripero Panarra, on diversos equips
de dues persones competiran per menjar-se abans un entrepà d’un metre i vuitanta centímetres
per endur-se un premi.

Enguany Forn Baltà celebra els 80 anys. Han d’estar molt satisfets...
Ho estem, és tota una fita. I seguim amb l’esperit i amb la mateixa recerca de la millor quali-
tat a la qual sempre hem aspirat. A més, en els darrers vint anys sembla que s’està començant
a apreciar el producte artesà, tot i que l’artesania està desapareixent de gairebé tots els àm-
bits. Precisament per això, crec que un dels nostres trets d’identitat és aquest. I aquesta ma-
nera artesana de treballar el pa està vivint en un moment molt dolç.

Com és el dia a dia d’un forner?
En el nostre cas en tenim dos. El que ve als matins és del barri i té la mateixa passió pel pro-
ducte que nosaltres. El sentiment que posa a l’hora de treballar es nota, i molt, en el resultat.
Igual que jo, és fill de forner. La seva jornada comença a les cinc del matí, tot i que gràcies al
nostre procés de llargues fermentacions, la nit anterior es deixen grans masses que ha de di-
vidir i començar a coure. Això fa que el pa sigui més bo. Nosaltres traiem barres fins a la una
del migdia, perquè hi ha varietats, com el pa antic, que requereixen aquest temps. Cap al mig-
dia acaba el seu torn. Un altre forner ve a la tarda, i s’encarrega sobretot de les coques.

La proximitat al client és la clau per entendre la longevitat del forn?
En aquests moments en què molts negocis (supermercats i fins i tot ferreteries) s’han sumat a
modes com la dels cupcakes i pots trobar motlles i ingredients amb gran facilitat, la gent va-
lora molt el tracte individualitzat i proper. La fidelització, que el client torni l’endemà i a l’al-
tre dia, és la recompensa a l’aposta per aquest model de comerç. 

Baltà  ha evolucionat, no només és la fleca...
Exacte, en el local veí fa gairebé quatre anys es va obrir Baltà Farinetes. L’objectiu és engres-
car la gent a què tinguin la possibilitat de fer-se el pa a casa. Si receptes com pastissos o crema
catalana s’elaboren a moltes llars, el pa no ha de ser una excepció. Farinetes és el resultat del
nostre coneixement de la matèria primera combinat amb l’assessorament que podem oferir. 

Quins reclams més ofereixen a la clientela?
Som coneguts per ser els creadors de La Coca de Sants. La coca és un producte tradicional
català; es fa pa i sucre, que es guarneix amb una mica d’oli, i històricament es donava de torna,
quan la peça de pa de quilo no arribava al pes exacte. Ha evolucionat i n’hi ha per tot el país:
coques de recapte, de sucre o la de Sant Joan. La Coca de Sants és una creació del meu avi,
però el nom li va posar el meu pare. El toc personal l’hem sabut transmetre a cada nova ge-
neració. I ara que és una bona època, no us podeu quedar sense fer un mos al nostre pa de
rovellons!

S’acosta la festivitat de Tots Sants i La Castanyada. Estan preparats?
I tant! Tenim un assortiment de panellets únic a Barcelona. Ja tenim els ingredients, que
començarem a exposar a Farinetes. Fent servir productes de la terra aconseguim el nos-
tre propòsit, innovar dins de la tradició. L’exemple d’això és que el de pinyons segueix sent
l’estrella.

Forner de quarta generació i propietari de Forn Baltà

Sants Bulevard
Josep Baltà:  “El pa fet artesanalment està vivint un moment molt dolç”
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Un diari plural Un diari participatiu

Actualitat a la xarxa

El catedràtic de Dret Constitu-
cional Francesc de Carreras és
un ferm defensor de les essèn-
cies pàtries espanyoles i con-
trari als nacionalismes (que no
siguin el seu). Amb altres
ments preclares com Arcadi
Espada, Albert Boadella, Fèlix
de Azúa i Ivan Tubau, entre al-
tres, i amb mires globalitzado-
res i lluny del provincianisme
català, va promocionar i col·la-
borar en el naixement del par-
tit polític Ciutadans.

Amb el referèndum escocès
va etzibar una quantitat de bar-
baritats directament proporcio-
nals a la mala bava que ha anat
acumulant-se contra “els pertor-
bats de tirada totalitària arran
del procés sobiranista que viu
Catalunya”. Entre moltes altres
perles, va publicar un article on
sentenciava que “el vot directe
dels ciutadans no assegura que
els votants siguin plenament co-
neixedors de les consequè̈ncies
del seu vot i que aquest serveixi
els seus propis interessos”. 

En efecte, el vot directe dels
electors del PP o de Ciutadans,
per exemple, ha tingut unes con-
sequè̈ncies nefastes. Continua
Carreras: “El referèndum és un
mal procediment per a la presa
de decisions”. Així s’entén,
també, que la Constitució fos
consequè̈ncia d’un referèndum.
I acaba: “Una de les lliçons del
referèndum escocès és que es
tracta d’un mètode de participa-
ció democràtica molt primitiu i
imperfecte”. D’acord, abolim la
Constitució espanyola immedia-
tament, ja que no es pot aguan-
tar més un marc legal restrictiu
fruit d’un mètode participació
primitiu i imperfecte.

4Un crack
per Jordi Lleal

#CasPujol#AraÉslHora9N #StopHomofòbia

4El subconscient els traeix
per Joan Granollacs                                                                                                         

Fa quatre anys, amb una sen-
tència del Tribunal Constitu-
cional, va començar aquest
procés cap a la independència.
Ara, sota les ordres del PP i de
forma excepcional, aquest tri-
bunal es va reunir dilluns a les
7 de la tarda per suspendre la
consulta. En 30 minuts van lle-
gir i estudiar les 94 i 36 pàgines
dels dos recursos. 

Els van debatre, van revisar
articles de la sagrada Constitu-
ción i de l'Estatut, es van posar
d'acord i per unanimitat van
decidir suspendre-la. O potser
van decidir primer i ja llegiran
més endavant la llei de Consul-
tes? 30 minuts. Tot un record!
Això se li diu anar per feina.
Imagineu l'Estat espanyol llui-
tant contra la corrupció o la
crisi amb la mateixa celeritat i
energia que contra uns cata-
lans que volem votar? Normal-
ment parlem de dies o de
setmanes de feina burocràtica
preparant recursos, anant al

Constitucional i suspenent una
llei. Pensava que almenys gu-
ardarien les formes, per sem-
blar més imparcials i trigant
algun dia a emetre la suspen-
sió. Però ja posats millor així,
que vegi tot el món que el TC
està a les ordres del Gobierno
de España. 

Si l'Estat actués sempre
així, parlaríem d'una altra Es-
panya i no seríem on som ara.
Potser ni voldríem ser inde-
pendents. Però un estat que
utilitza tots els mitjans en con-
tra nostra –govern, policia,
serveis secrets, falsos infor-
mes, mitjans de comunicació i
la 'justícia' amb un TC que
hauria de ser imparcial–
només fa que augmentar la
meva repulsa envers a ell. 

Què vol realment el Reino
de España de mi i de tots els ca-
talans? Que ens sentim espa-
nyols o simplement recaptar
els impostos que paguem cada
mes?

per Jordi Olivé

4El TC decideix en mitja hora

Amb comptadíssimes excep-
cions (per raons de formació
acadèmica, a vegades, Joa-
quim Coll) és pràcticament
impossible mantenir un dià-
leg civilitzat amb els depen-
dentistes en relació a la his-
tòria de Catalunya. Josep
Fontana ho exposava fa pocs
dies en un article de lectura
imprescindible, que em dóna
peu a estirar d’un fil que fa
temps que volia resseguir
amb un apunt com aquest. 

L’anàlisi del passat, l’ava-
luació, la discussió i el debat
basant-se en els documents
històrics disponibles es veu
substituïda sistemàticament
per articulistes com ara Gre-
gorio Morán, Francesc de
Carreras o Francesc Granell
(la llista d’articulistes d’El
País d’aquest perfil seria pràc-
ticament inacabable), que
aporten una veritable allau
d’insults ad hominem en els
quals hi ha una paraula que
sempre apareix en les seves
dues versions: manipulació i
manipuladors.

En història, naturalment,

la veritat és un artefacte difí-
cil de reconstruir. Té múlti-
ples cares. Existeix el perill, al
qual ningú és immune, d’in-
sistir en una part del seu ros-
tre, la que s’adiu millor a les
nostres conviccions, deixant
de banda les altres cares que
enlletgeixen el propi argu-
mentari. 

Normalment, capturem
només fragments de veritat.
Però el que més em sorprèn,
després d’aquests mesos del
Tricentenari, és l’alegria amb
la qual els més prestigiosos
opinadors del dependentisme
titllen de manipulació qual-
sevol heterodòxia amb la seva
visió del passat i de manipu-
ladors als qui discrepem. 

És una qüestió prèvia a l’a-
nàlisi dels fets en debat, sobre
els quals, normalment, pa-
teixen d’una ignorància supi-
na: d’on els prové aquest afa-
ny per titllar l’altre, sistemà-
ticament, de manipulador?
Francament, per més que hi
dono voltes, l’única explicació
que hi trobo és que el sub-
conscient els traeix. 

@davidcc_01: Totes les places del Princi-
pat plenes i la de Sant Jaume col·lapsada.
No hi ha aturador, el 9N hi haurà consulta,
votarem i guanyarem. #diaD.

@ericgomezperez: Orgullós que el Par-
lament del meu país hagi aprovat la llei de
drets de les persones #LGTB. Construïm
un país lliure de discriminacions.

@RogerVinton: Jordi Pujol ha tingut un atac
de nunyisme: "Aquest país que vaig fundar
jo". #ComissioPujol #Pujol324 #PujolAlPar-
lament.
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@josep_pellus: Estaria a favor d'una
comissió d'investigació al Parlament so-
bre el cas Pujol si es fes per aclarir els fets,
no per treure rèdits polítics.

@encampanya: Felicitats al col·lectiu LGTB
per la llei contra l'homofòbia. Esperem que
algú, gallec establert a Madrid, s'hi apunti
aviat. #latrotona.

@gerardotc: Quitando lo del machismo, lo
de los sobresueldos del PP y lo de sus inter-
ses en las petroleras, Cañete es un candidato
muy bueno para el puesto.

Opinió en 140 caràcters

El Tribunal Constitucional ens ha sus-
pès cautelarment la llei i el decret de
convocatòria de la de consulta. Però
aquest fet segur que remet, ja que la
maquinària jurídica de la Generalitat
està en marxa des de fa dies en pre-
venció d'aquest suposat. Altra cosa és
el vot per correu. Sembla que no es po-
drà votar  per correu, ja que la minis-
tra Ana Pastor ha donat instruccions al
servei públic de repartiment postal de
"no acceptar sobres per a la consulta".
No sabia que, pagant el franqueig, es
pogués rebutjar un enviament postal.
Ho trobo molt malament. 

Aleshores serà possible fer una vo-
tació anticipada, però només la podran
exercir els residents a l’estranger, els
presos, els treballadors mobilitzats per
a la consulta i les persones amb mobi-
litat reduïda. Això és una greu man-
cança que impedirà una bona partici-
pació en la consulta. 

Què passarà en els col·legis electo-
rals en què les forces de seguretat d’o-
bediència espanyolista impedeixin vo-
tar? Què passarà en les localitats on
grups d’espanyolistes radicals intimi-
din els ciutadans catalans per impedir
que vagin a votar amb normalitat? I ja
no parlem de les possibles amenaces,
per part del govern espanyol,  de mul-
tes i inhabilitació dels funcionaris que
es posin al costat de la democràcia.
Això només tindria  una solució  efec-
tiva: que tothom pogués exercir una vo-
tació anticipada, sobretot als pobles, vi-
les i ciutats on la presència de forces
d’ordre públic d’obediència nacionalista
espanyola ens impedeixin votar de
manera lliure.

De fet, una altra solució seria la me-
diació europea. Que la UE fes possible
una votació amb tota llibertat, amb el
desplegament d’observadors arreu de
la geografia catalana.

4Impedir el 9N i el vot postal
per Josep M. Loste 

Estimados, o no, peperos:
Os escribo porque tengo una empresa
de palomas mensajeras que os podría
ir muy bien para conspirar y presionar
a todas aquellas personas que tengan
secretitos, de esos que no molan nada
que se sepan. 

Supongo que os habéis percatado de
que las nuevas tecnologías son un des-
astre. Ya se sabe, esto con Franco no pa-
saba. Él no necesitaba whatsapps, ni
SMS’s para presionar a la peña. Se li-
mitaba a plantar el garrote vil en el pa-
tio de alguna cárcel y a decirle a la Bri-
gada Político-Social que le buscara a al-
gún rojo molesto. Roberto Conesa,
Melitón Manzanas o Billy el Niño per-
dían el culo para perseguir y torturar a
todo el que se pusiera por delante. ¡Ay,
eran otros tiempos! Pero no nos pon-
gamos nostálgicos. Ahora las torturas
se parecen bastante a ver a Marhuen-
da en todas las tertulias. No las mi-
nusvaloremos, ¿eh? Que verle el care-
to diciendo ¡ay, Dios mío! ¡ay, Dios mío!
no resulta fácil.

Bueno, vayamos al grano. Como os
decía, tengo una empresa que se dedi-
ca a enviar y a recibir a palomas men-
sajeras. El mensaje va en un columbo-
grama, que es un tubo anular que se les
coloca en la pata. Fácil, barato y libre de
hackers. ¿Eres Sánchez-Camacho y le
quieres decir a Victoria’s secret que no
se vaya de la lengua que si no te quito
los bolsos de Prada que le compré a un
mantero pero que te dije que fue en una
tienda de Passeig de Gràcia? Pues

nada, le escribes el mensajito “Vicky
aguanta. Resistir es lo único que nos
queda” y listo. Por cierto, supongo que
le está pidiendo que se calle, ¿no? La
otra opción es que sea una oda en con-
tra de la eyaculación precoz. En ese
caso, la Camarga empieza a parecerse
a una fiesta de intercambio de parejas
organizada por Almodóvar.

Esto de los whatsapps o de los
SMS’s está más sobrevalorado que el
acento inglés de Aznar. Imaginaros
que Rajoy hubiese contratado a una pa-
loma mensajera. Nadie se hubiese en-
terado de los cariñitos que manifesta-
ba por un delincuente confeso como
Luis Bárcenas. Que sí, que sí. Que lue-
go dijo que no sabía nada y tal. Pero con
una paloma mensajera nadie se hubiera
enterado del “Luis, sé fuerte”. Por cier-
to, me encanta esa capacidad de crear
elipsis en vuestros textos. “Luis, sé fu-
erte” viene a ser algo así como “Luís, sé
fuerte porque como te vayas de la hú-
meda te voy a hacer un monumento a
tu cuerpo a base de hostias”. Ah, no,
perdón. Lo de “voy a hacer un monu-
mento a tu cuerpo” es lo que le dijo Jor-
ge Moragas a Victoria’s secret. Lo sien-
to, se me mezclan los temas.

En fin, cuando queráis contratar mis
servicios, no me llaméis al móvil, ni me
enviéis un whatsapp. Le decís a Mar-
huenda que diga tres veces seguidas ¡ay,
Dios mío! en el debate de La Sexta y ya
me pondré en contacto con vosotros.
¡Sed fuertes! ¡Resistid, que es lo único
que os queda!

4¡Resistid, peperos!
por Alexandre Ribes  (@alexsocietat)

La clase política del mundo se mani-
fiesta con la mentira y la manipulación
sin escrúpulo alguno, etiquetando en
su propio beneficio y con esa mentira
del bien común nuestras vidas. Cons-
truyen leyes y formas de vida que de-
bemos respetar por haber aceptado, (lo
cual no recuerdo), una democracia de
piedra. En mi democracia particular
las leyes se pueden modificar en nom-
bre del bien común. Tal vez no se hace,
porque ese bien común no les permi-
tiría salir de su cargos políticos y me-
terse en cualquier empresa privada con
un sueldo que el ciudadano de a pie ga-
naría en 20 años de trabajo, (si es que
los tiene).

Se dice, se cuenta, que son ellos los
únicos poderosos con derecho a go-
bernar un mundo que se encargan de
separar en solo dos partes: ricos y po-
bres. Me siento traicionado. 

Revelarse contra nuestra clase po-

lítica es morir en aquellos charcos de
olvido que dejan en el camino para que
tengamos una caída legalmente argu-
mentada. Forman un círculo de vani-
dades y egoísmos donde las informa-
ciones que llegan al pueblo son en-
viadas y argumentadas por tertulianos
que sirven para hablar de lo que sea,
desde cómo se hace el pan, a cómo se
fabricó la bomba atómica. Son verda-
deras mentes privilegiadas de la na-
turaleza. Con argumento o no –eso no
es importante–, pero sí con siglas po-
líticas que defender cueste lo que cu-
este y se diga o haga lo que se diga. 

Solo hay un único objetivo: gober-
nar nuestras propias decisiones, se-
cuestrando todo aquello que suene
contrario. 

Somos, estimados ciudadanos, ser-
vidores imbéciles al servicio de cuatro
que parece ser que mandan mucho
más que otros. 

4Políticas de bar de alterne
por David Creus

Un diari obert
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Hem viscut un estiu de protestes
a la Barceloneta a causa del tu-
risme i les reivindicacions s’este-
nen a altres barris. La ciutat està
arribant al seu límit?
És veritat que, any rere any i des de
ja en fa uns quants, va augmentant
el nombre de turistes que arriben
a la ciutat. Però aquest fet té una
doble lectura. Per una banda, és
evident que un excés de concen-
tració de turistes en determinades
zones o barris ocasiona molts pro-
blemes, però també és veritat que
el turisme és una font de riquesa
important. Una riquesa de la qual
no en gaudeix tothom, és cert,
però sí molta gent. Per tant, crec
que hem de fer un gran debat
entre tots –hotelers, touropera-
dors, restauradors i lògicament els
ciutadans– per decidir fins a on
podem arribar amb el turisme i
què és raonablement sostenible
per a la nostra ciutat.

Què faran amb els pisos turístics?
Hi ha una cosa que calia fer i que ja
hem fet: posar limitacions. A la Bar-

celoneta, per exemple, ja hi ha una
limitació dels pisos turístics. Som el
primer govern que ho ha fet. Dit
això, ara estem preparant un pla
especial que s’haurà de votar al
plenari i que establirà com afron-
tem aquesta qüestió. Però ja li puc
dir que hi haurà una limitació molt
clara: l’excés de concentració. Els
pisos turístics són dolents per defi-
nició? Jo crec que no. Cal donar
una sortida a aquesta oferta però

adaptant-la a cada zona de la ciu-
tat. No és el mateix la Barceloneta
que l’Eixample.

Vostè proposa que els ingressos
de la taxa turística es puguin uti-
litzar per a la neteja i per comba-
tre el soroll que genera el turisme,
per exemple. És possible?
Sí, això és una llei i, per tant, es pot
canviar. En el moment en què es va

crear aquest impost, la Generalitat
va decidir que es destinaria a la
promoció turística, però nosaltres
creiem que Barcelona no necessita
promocionar-se més. No té sentit
que els 8,2 milions d’euros que
nosaltres recaptem amb la taxa tu-
rística els hàgim de destinar a pro-
mocionar la ciutat quan ja n’està
prou. Seria molt millor poder-los
destinar a pal·liar totes les proble-
màtiques que genera el turisme en
determinats barris, com pot ser la
neteja o la millora de la seguretat.
I per això ho negociarem amb la
Generalitat i espero que ho pu-
guem aconseguir.

Contràriament al turisme, aquest
ha estat un estiu tranquil des del
punt de vista de la seguretat...
Bé, jo crec que s’està fent una molt
bona feina des de la Guàrdia Ur-
bana i els Mossos d’Esquadra i això
està donant bons resultats. Però
aquesta ha de ser una feina molt
constant: no es pot abaixar la guàr-
dia. Mai pots estar tranquil, però sí
que és veritat que, avui, a diferència
de fa anys, Barcelona no té espe-
cialment un problema de segure-
tat. Per posar un exemple, l’índex de
victimització ha caigut de manera
important i això ens demostra que

els ciutadans i ciutadanes també ho
veuen així. I això ens satisfà, com no
pot ser d’altra manera.

Recentment, però, ha esclatat un
cas de blanqueig de diners a tra-
vés de la prostitució en què s’han
vist implicats agents de la seva
Guàrdia Urbana...
Lògicament, a nosaltres casos com
aquest ens colpegen i ens preocu-
pen, i especialment a mi d’una ma-

nera més directa. És evident que
quan tens 3.000 guàrdies urbans
hi ha de tot. També és veritat que
en aquest cas, com en qualsevol
altre, ha de prevaldre la presump-
ció d’innocència. En primer lloc,
hem d’esperar que la justícia faci
la seva feina. És a dir, presumpció
d’innocència fins que no es de-
mostri el contrari. Ara bé, si final-
ment es demostra que han comès

algun delicte, els ha de caure tot el
pes de la llei. No ens podem per-
metre que la gent actuï al marge
de la llei, però encara menys que
ho faci un funcionari públic, i es-
pecialment un policia. En aquest
sentit, actuarem amb tota la con-
tundència que calgui, però abans
cal esperar, per suposat, el vere-
dicte de la justícia.

En tot cas, no és el primer cop
que es destapa un cas similar on
es barreja policia i prostitució. El
preocupa?
Sí, em preocupa perquè no és el
primer cop que passa ni serà l’úl-
tim. Són diners fàcils, és el món de
la nit i, malauradament, això passa.
Però nosaltres hem de dedicar-hi
tots els esforços necessaris, primer
per intentar detectar qualsevol in-
dici i, a partir d’aquí, actuar.

Parlant de policia, recentment
s’ha celebrat el primer congrés
de seguretat i gènere que ha tin-
gut lloc a la ciutat. Què cal fer
perquè l’equitat de gènere arribi
també als cossos policials?
Aquest també és un tema que ens
preocupa. Actualment, a la Guàr-
dia Urbana hi ha aproximadament
un 10% de dones i és evident que

Joaquim Forn
Primer tinent d’alcalde de l’Ajuntament

Text: Arnau Nadeu
Fotografia: Neus Màrmol

“Hem de debatre entre tots fins a on 
podem arribar amb el turisme”

“Avui, a diferència
de fa anys, la ciutat
no té un problema

de seguretat”

“Els pisos turístics  
no són dolents per
definició. El que cal

és posar limitacions”
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això no és representatiu de la so-
cietat en què vivim. A més, com
més important és el càrrec, menys
dones hi ha i, per tant, equilibrar
aquest desfasament és una qües-
tió que ens preocupa i que ens
ocupa: és una prioritat. Una de les
coses que hem fet és crear una Co-
missió de la Dona per intentar pro-
mocionar aquesta sortida laboral
entre les dones. Això ho fem al
Saló de l’Ensenyament i als insti-
tuts, entre altres llocs. Cal trencar
estereotips i aconseguir que les
dones vegin en la policia una sor-
tida laboral com qualsevol altra,
sobretot perquè així tindrem un
cos policial millor. 

Canviant de tema, ja s’han tancat
un bon nombre de clubs cannà-
bics a la ciutat i vostès han dit que

evitaran que Barcelona es con-
verteixi en l’Amsterdam català.
Com ho faran?
Com que no hi ha una regulació es-
pecífica, actualment la constitució
d’una associació d’aquest tipus és
relativament senzilla. En els darrers
anys s’han obert prop de 150 clubs
cannàbics a la ciutat. Per tant, i da-
vant d’això, el primer que cal és un
control més estricte, i hem comen-
çat per aquí, per les inspeccions. I
això ja ha comportat el tancament
de set associacions i tretze més que
han estat precintades. 

Un altre dels temes estrella del
seu àmbit és el top manta. Creu
que es podrà acabar amb aquesta
pràctica?
Acabar amb fenòmens d’aquest
tipus és complicat, molt compli-

cat. Sobretot perquè molta gent,
amb bona voluntat, els compra
productes perquè creu que és una
manera d’ajudar-los. Però cal tenir
present que aquestes persones
poden formar part d’una xarxa

d’explotació o que els productes
que venen, com el cas de les llau-
nes, sovint poden representar pe-
rills per a la salut. I tot això sumat a
l’impacte negatiu que representa

aquesta pràctica per al comerç de
la ciutat. Amb tot, nosaltres no
només hem d’actuar per la via po-
licial, sinó també per la social. I
això estem fent. Ho eradicarem?
No ho sé, però amb constància jo
crec que és possible.

Vostè també lidera TMB, que ac-
tualment continua desplegant la
nova xarxa ortogonal de bus.
Està donant bons resultats?
Estem molt satisfets, perquè el que
hem fet és una revolució en el món
de l’autobús. En aquests moments
estem gairebé a la meitat del que és
el canvi definitiu de les 28 línies i la
satisfacció dels usuaris expressada
a les enquestes és més alta que en
el cas de les línies de bus tradicio-
nals. Per tant, estem molt satisfets.
És evident que encara estem en un
període de petites correccions, de
moure alguna parada, però la valo-
ració ara com ara és molt bona.
Amb els mateixos recursos estem
oferint freqüències més grans en
determinades línies perquè hem ra-
cionalitzat la xarxa de bus.

Acabem parlant de l’agenda na-
cional. Han aprovat una moció de
suport al 9N i promouran la inter-
nacionalització del procés, però
Barcelona no hauria de fer alguna
cosa més com a capital del país?
N’hi ha prou amb això?
Miri si n’hi ha prou que, amb tota
probabilitat, amb una altra corre-
lació de forces a l’Ajuntament com
la que hi ha hagut durant 32 anys
aquesta moció no s’hauria aprovat
i Barcelona no hauria figurat entre

els 900 municipis que donen su-
port a la consulta. Per tant, jo vull
posar en valor aquest fet. Si avui la
capital de Catalunya s’adhereix al
dret a decidir dels catalans és per-
què al capdavant hi ha un alcalde
nacionalista. El que no podia ser és
el que ha passat durant tants i
tants anys, quan Barcelona estava

d’esquena a les reivindicacions na-
cionals del país. Ara estem al cos-
tat fent el que ens toca: donant
suport al dret a votar de la gent i
fent pinya amb els partits procon-
sulta, el parlament de Catalunya i
el president, els quals competen-
cialment els pertoca liderar aquest
procés. Crec que el compromís d’a-
quest Ajuntament amb el país no
es pot negar.

A ulls del PP és clar que no, fins i
tot els sembla excessiu. Els van
criticar per la xifra dels 1,8 milions
de la V de l’Onze de Setembre i
diuen que vostès estan “politit-
zant la policia municipal”...
Quina credibilitat té un partit que
davant de les xifres ridícules que va
donar la Delegació del govern es-
panyol, inferiors fins i tot a les per-

sones que s’havien inscrit a la V, han
estat incapaços de dir res? Jo els he
reptat: els puc donar les explica-
cions que vulguin i on calgui. Hem
seguit sempre el mateix sistema de
càlcul, que és el més objectiu que
hi ha, però si ells es van posar ner-
viosos perquè els hauria agradat
que hi hagués hagut menys gent
no és el meu problema.

Quines són les seves perspectives
de cara a les eleccions del maig de
l’any que ve?
Jo estic convençut que nosaltres
revalidarem la confiança de la gent.
Hem dut a terme un canvi a la ciu-
tat però necessitem més temps per
aprofundir-hi. Crec que la gent va-
lora positivament la gestió que
estem fent. Enguany podrem fer
500 milions d’euros d’inversió i
podem dir que no hem fet ni una
sola retallada en matèria social a la
ciutat. Estic convençut que la gent
sabrà reconèixer tota la feina que
hem dut a terme en aquest man-
dat. Però ara no em preocupen les
eleccions, sinó acabar tota la feina
que hem començat.

“Hem dut a terme
un canvi a la ciutat

però necessitem
més temps per
aprofundir-hi”

“Fa anys Barcelona 
estava d’esquena a les 
reivindicacions nacionals 
del país. Ara estem al costat”

“Si un policia ha
comès algun delicte,
actuarem amb tota

la contundència
que calgui”

“Hem fet una
revolució en el món
de l’autobús: l’hem

racionalitzat”
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Imatge del nou carrer d’Antoni Capmany. Foto: Ajuntament

Finalitza la primera fase de
la cobertura de les vies de Sants

ENTITAT4Jeroni Melgar ha es-
tat escollit nou president de la
Federació de la Festa Major de
Sants, l’entitat que agrupa les co-
missions de festes de tots els ca-
rrers santsencs, tal com informa
el portal El3.cat.

Melgar, que ha estat vinculat
amb la Festa Major des dels 18
anys, quan va entrar a la Co-
missió de Festes del carrer Al-
colea de Dalt, serà el president
fins a la celebració de les pròxi-
mes eleccions després que el
passat 14 de setembre la fins lla-
vors presidenta, Sònia Miró, va
presentar la seva dimissió. Mel-
gar va accedir a la presidència
des de la segona vicepresidència,
ja que el vicepresident primer
també va plegar.

Jeroni Melgar,
nou president 
de la Festa Major

TRANSPORT4El funicular de
Montjuïc continuarà tancat
“com a mínim dos mesos més”,
segons ha informat Transports
Metropolitans de Barcelona
(TMB), després que el passat 1
d’octubre va quedar fora de ser-
vei a causa d’una esllavissada de
terra que va afectar la via des-
prés de les fortes pluges.

Segons va informar TMB,
l’esllavissada, probablement cau-
sada pel trencament d’un mur de
contenció d’una finca veïna de les
instal·lacions, va provocar que
quedessin obstaculitzades la
zona de vies de la part superior
del recorregut, a la zona de l’es-
tació Parc Montjuïc, que es tro-
ba al passeig Miramar. TMB ha
habilitat un servei de bus espe-
cial que cobreix el recorregut en-
tre Paral·lel i Miramar en el ma-
teix horari que el funicular.

El funicular estarà
fora de servei
durant dos mesos

Deu anys després del comença-
ment dels treballs de cobertura
de les vies de Sants, aquesta set-
mana ha acabat la primera fase
de les obres d’urbanització del
carrer d’Antoni Capmany, men-
tre que la segona fase, consistent
en la pròpia cobertura de les
vies, ja ha començat.

La zona on es fan les obres,
que duraran pràcticament dos
anys, abraça el tram que va des
de la plaça de Sants fins a la Rie-

ra Blanca i que es convertirà en
un passeig enjardinat. 

Durant la seva visita d’a-
bans-d’ahir a la zona, l’alcalde de
la ciutat, Xavier Trias, va desta-
car que l’acabament de les obres
de la primera fase suposarà que
el carrer d’Antoni de Capmany
“es converteixi en un espai re-
ferent de la ciutat, en un espai
públic amable”. Trias va aprofi-
tar la seva visita per recordar que
la tercera fase de les obres “es
farà a través d’un procés parti-
cipatiu, que ara comencem, amb
veïns i entitats per definir com
ha de ser aquesta tercera fase”.
“Això es farà, com la resta del

projecte, amb la col·laboració de
tothom i serà fruit d’un gran
acord”, va assegurar l’alcalde. 

Un procés participatiu que
servirà per donar continuïtat a
les trobades que s’han mantin-
gut entre el consistori i els veïns
en el disseny de les fases prèvies
i que definirà la urbanització del
costat mar del calaix de formi-
gó. És en aquesta àrea on hi ha
unes 15 finques afectades  –pú-
bliques i privades–, entre les
quals Can Vies, i que, un cop el
projecte estigui acabat, s’hauria
d’haver convertit en una zona
verda per accedir a la part su-
perior del calaix.

Redacció
SANTS-MONTJUÏC
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Línia Sants, l’únic mitjà 
del districte auditat per OJD

COMUNICACIÓ4Des del passat
u de setembre, el periòdic quin-
zenal Línia Sants, fundat l’any
2003, passa a ser auditat per
OJD/PGD i es converteix en
l’única publicació del districte
que forma part d’aquesta audi-
toria.

El periòdic distribueix
15.000 exemplars gratuïts per
edició a través del teixit comer-
cial, gràcies a acords amb els di-
ferents eixos del districte, i tam-
bé a la xarxa d'equipaments
municipals. Línia Sants també
compta amb una imatge reno-
vada gràcies al seu nou web

www.liniasants.cat. El lector
hi podrà trobar la informació del
districte que apareix de forma
quinzenal a l’edició impresa.
Línia Sants forma part de les

20 capçaleres de la xarxa de pe-
riòdics gratuïts hiperlocals Lí-
nia, dels quals se’n distribueixen
175.000 exemplars a través de
les seves 14 edicions mensuals,
60.000 exemplars amb els seus
4 quinzenals i 8.000 amb la
seva capçalera setmanal. Línia
és l'únic mitjà local de la ciutat
que cobreix els 10 districtes de
Barcelona amb 10 edicions di-
ferents.

Diumenge passat els Borinots
van tornar a trepitjar el Tarraco
Arena Plaça en el marc del XXVè
Concurs de Castells de Tarra-
gona, l’esdeveniment bianual
que reuneix les dotze millors co-
lles del panorama casteller del
país i l’únic amb caràcter de
competició.

La colla santsenca arribava a
la cita després d’uns molt bons
assajos de la torre de 9 i amb
quatre tripletes a la butxaca. El
contrapès a aquesta dada l’e-
xercia el fet que els Borinots
arribaven al Tarraco Arena Pla-
ça sense haver-hi descarregat
mai un castell de 9. 

Els santsencs van iniciar la
seva participació enlairant el 3 de
9 amb folre a la primera ronda.
El castell, que no presentava
unes mides òptimes, es va des-
carregar gràcies a la confiança
que ja fa mesos que la colla ha de-
mostrat amb aquest castell. El
primer objectiu de la jornada,
completar amb èxit un castell de
nou pisos per primera vegada a
la Tarraco Arena Plaça, ja estava
assolit. A segona ronda, els Bo-

rinots van tirar el 4 de 9 amb fol-
re, un castell que, tot i haver-lo
descarregat en quatre ocasions,
encara se’ls resisteix de tant en
tant. Diumenge, el fet que no tin-
gués bones mides des del prin-
cipi, va fer que pugés més mogut
que de costum i que es trenqués
després de l’aleta. Va ser un im-
previst en el programa però això
no va fer arronsar els santsencs
davant del gran repte de la ter-
cera ronda: la gamma extra.

Tanmateix, la torre de 9 amb
folre i manilles, el castell que la
colla havia assajat intensament

durant setmanes, tampoc va ser
possible. El muntatge de soca,
folre i manilles va ser impecable
i el castell va començar a pujar
amb solidesa. Tot i això, l’encaix
entre manilles i terços no va que-
dar ben travat des de l’inici i l’es-
tructura ho va patir, fins al punt
d’ensorrar-se quan l’acotxadora
s’estava col·locant. Malgrat no
poder completar el castell, els
Borinots van arrodonir la seva
actuació a la quarta ronda amb
un magnífic 5 de 8, marca de la
casa, que va tenir una execució
perfecta.

La colla santsenca durant la seva actuació a Tarragona. Foto: Borinots

Els Borinots es consoliden al
Concurs de Castells de Tarragona

Redacció
SANTS-MONTJUÏC
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Durant dos dies –4 i 5 d’octu-
bre– el barri d’Hostafrancs va re-
trocedir a dates ja oblidades
amb la seva Fira Medieval, la tra-
dicional festa organitzada per
l’associació de comerciants de
Creu Coberta que va omplir els
carrers del barri amb oficis an-
tics, gimcanes, danses i recrea-
ció històrica. Aquesta activitat es
va celebrar en el marc de la Fes-
ta Major d’Hostafrancs.

Enguany es van poder veure
demostracions d’oficis tan di-
versos com els de pintor, en-
quadernador, bufador de vidre,
ceramista, sabater, teixidora, fi-
ladora, o cisteller, entre altres. A
més, arquers i cavallers, bufadors
de vidre, basters, damisel·les i el
mateix comte de Mont Creu van
ser els protagonistes de la fira.

Allà també es van poder adqui-
rir productes artesans. 

RUMBA DE CREU COBERTA
Però el plat fort de la festa va ve-
nir de la mà del lipdub de Creu
Coberta del diumenge per rei-
vindicar la qualitat dels comer-
ços del carrer. L’espectacle es va
organitzar a les 3 de la tarda a

prop de la plaça Espanya amb
una rumba que parlava sobre el
barri i les seves botigues. 

Per altra banda, durant
aquell cap de setmana es va po-
der organitzar la segona gimca-
na d’Instagram, on els partici-
pants van haver de fer un reco-
rregut fotogràfic a diversos es-
pais de la fira. 

La Rumba de Creu Coberta va fer ballar els visitants. Foto: Ajuntament

Creu Coberta reviu la seva
història amb la Fira Medieval

» Milers de persones visiten la novena edició de la festa comercial
» Dansa, oficis antics i gimcanes omplen Hostafrancs durant dos dies

El Carrer de Sants torna 
a acollir la Festa de la Tardor

MOSTRA4Sants Establiments
Units celebra el pròxim dissab-
te 18 d’octubre la tercera edició
de la seva Festa de la Tardor, un
esdeveniment lúdic i comercial
on participaran les botigues i
establiments de restauració as-
sociats a l’eix. 

Durant tot el dia, el carrer de
Sants, des de Joanot Martorell
fins a la Rambla Badal, s’ompli-
rà de botigues i visitants que
gaudiran no només de l’oferta co-
mercial de les botigues de Sants,
sinó que també d’activitats lúdi-
ques per a tota la família. Per al-
tra banda, la jornada comptarà
amb la participació d’artesans
provinents de tot Catalunya. 

Paral·lelament, la plaça de
Sants acollirà el tradicional Sant-
set Park -un espai amb atraccions
per als més petits-, el Teatret de
titelles al Carrer de Sants –cada
vint minuts hi haurà represen-
tacions de contes infantils– i
l’espai de les bombolles de sabó,
on els infants gaudiran d’aquest
art tan atractiu. 

Per altra banda, la jornada
també comptarà amb altres es-
pais com l’escenari a les Cotxe-
res –que oferirà música durant
tot el dia –, una cercavila amb els
Gegants de Sants i els Capgros-
sos i mascotes de Sants i actua-
cions musicals i artístiques di-
verses, entre altres. 

FIRA4Queden pocs dies per-
què la ciutat de Barcelona es con-
verteixi en l’epicentre dels pro-
ductes de mercat català. 

El cinquè Mercat de Mercats,
que s’instal·larà els pròxims dies
17 i 19 d’octubre a l’avinguda de
la Catedral, posarà especial èm-
fasi en la cuina típica catalana i
enguany comptarà amb la pre-
sència dels prestigiosos xefs
Joan Roca i Quique Dacosta, en-
tre altres. Joan Roca, del cèlebre
Celler de Can Roca, està consi-

derat com un dels millors cui-
ners del món. De fet, el seu res-
taurant va ser guardonat l’any
passat com el millor del món per
la revista britànica The Restau-
rant Magazine. 

Dacosta, per la seva banda,
és un cuiner extremeny autodi-
dacta establert a Dénia famós
per les seves creacions que ba-
rregen la cuina mediterrània i
castellana tradicional. Tots els
cuiners participants en la
fira –que sumen un total de 17

estrelles Michelin– oferiran clas-
ses de cuina en directe amb
productes de la terra.

Per altra banda, la fira
comptarà amb una quarantena
de paradistes dels mercats de
tota la ciutat, que traslladaran la
seva activitat als peus de la Ca-
tedral durant els tres dies de ce-
lebració de la mostra. El Mercat
de Mercats d’enguany tindrà
vocació virtual, amb concursos
gastronòmics i molta activitat a
les xarxes socials. 

Redacció
HOSTAFRANCS

Enguany se celebra la tercera Festa de la Tardor. Foto: Carrer de Sants

Arriben dos xefs de luxe

Tots els xefs convidats sumen 17 estrelles Michelin. Foto: Ajuntament

Festa | Inauguren finalment el Mercat de Sants
Finalment, després de gairebé cinc mesos, el Mercat de Sants va celebrar la seva

inauguració de manera oficial el passat dissabte 27 de setembre al matí. A la festa hi van
participar gegants, castellers i diverses entitats del districte. Els comerciants van decidir

cancel·lar la inauguració de l’equipament al maig a causa dels aldarulls per Can Vies. 
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Més enllà dels Jocs Olímpics de
l’any 1992, la relació de la ciu-
tat de Barcelona amb l’olim-
pisme ve de lluny. Diumenge
passat centenars de persones
van participar en la setena edi-
ció de la Cursa i Caminada Llu-
ís Companys a Montjuïc, una
competició de 8 quilòmetres
de distància en memòria del
president català i de l’Olimpía-
da Popular de Barcelona que, fi-
nalment, no es va poder acabar
celebrant a causa de la guerra.

Després de l’èxit interna-
cional que va suposar l’Exposi-
ció Universal de 1929, Barce-
lona va presentar la seva can-
didatura a seu olímpica per als
jocs de 1936. La principal ciu-
tat rival era Berlín, i el Comitè
Olímpic es va decantar per la
capital alemanya a causa dels
canvis polítics que es vivien a

l’Estat espanyol l’any 1931 –any
en què es decidia la seu olím-
pica del 36 i que va coincidir
amb la proclamació de la II
República–. 

Però amb l’arribada del na-
zisme al poder l’any 1933, els
Jocs Olímpics van derivar cap
a un espectacle d’apologia de la
ideologia del partit d’Adolf Hi-
tler. Va ser per aquest motiu
que, sobretot a partir de l’any
1935, diversos països del món
van plantejar fer un boicot a la
cita Olímpica berlinesa. Fins i
tot els Estats Units, que ales-
hores liderava el rànquing de
medalles i aportava més atletes,
van estar a punt de no partici-
par en els Jocs del 1936. 

Per aquesta raó es va orga-
nitzar, en protesta, un esdeve-
niment esportiu paral·lel: l’O-
limpíada Popular a Barcelona,
l’altra capital que optava als
Jocs del 36. Delegacions d’es-
portistes dels EUA, França, Ità-
lia, Anglaterra o Suïssa, entre

altres, van viatjar cap a la capi-
tal catalana per competir-hi. A
més, aquests Jocs s’entenien
com quelcom més que una
competició entre Estats i, per
aquesta raó, es va permetre la
participació de delegacions que
representaven territoris sense
Estat com Alsàcia, el Marroc
Francès, Euskadi o Galícia. 

El cop d’estat feixista de ju-
liol del 1936 –poc abans de l’i-
nici de l’Olimpíada Popular–,
va provocar la cancel·lació de
manera precipitada d’aquests
Jocs paral·lels.

La cursa celebrada diu-
menge va deixar com a guan-
yador a Juan Manuel Álvarez,
que va completar els 8 quilò-
metres de la Cursa Lluís Com-
panys en un temps de 25 mi-
nuts i 3 segons, mentre que Car-
men Auñón va ser la vencedo-
ra en categoria femenina.
Aquesta prova va estar orga-
nitzada per la Fundació l’Al-
ternativa, vinculada a EUiA.

La cursa va començar a les portes de l’INEFC. Foto: Cursa Lluís Companys

Montjuïc fa un salt al passat
olímpic amb una carrera

» La Cursa Lluís Companys recorda l’Olimpíada Popular de 1936
» Juan M. Álvarez s’endú la victòria en la setena edició de la carrera

La UE Sants es mostra
intractable als partits a casa

FUTBOL4Intractables a casa.
La UE Sants va tornar a vèncer
al camp de l’Energia, aquesta ve-
gada contra el Molletense per dos
gols a zero. D’aquesta manera, els
de Tito Lossio es col·loquen ter-
cers amb 10 punts, a dos del Jú-
piter, líder en solitari del grup pri-
mer de Primera catalana. 

El partit contra el Molleten-
se va estar marcat per un penal
a les acaballes de la primera
meitat, que va donar com a re-
sultat l’expulsió del defensa va-
llesà Daniel Benito i el primer gol
del Sants, obra de Sergi Navarro.

Navarro va fer el segon al minut
76 després d’una passada a l’es-
pai de Samu que el va deixar sol
davant del porter visitant. 

De moment, el Sants està
imbatut a l’Energia, tot i que
encara no ha aconseguit guanyar
fora de casa –un empat contra el
Tecnofútbol i una derrota a l’Es-
cala–. L’oportunitat per trencar
aquesta dinàmica arribarà aquest
diumenge al camp de l’Avià, un
conjunt que ha començat la com-
petició amb mals resultats i que
ara per ara ocupa la tretzena
plaça de la classificació. 

El JAC debutarà a EBA 
contra el CB L’Hospitalet

BÀSQUET4El sènior del JAC
Sants viurà enguany una tem-
porada molt especial, i és que ju-
garà a la lliga EBA per primer
cop a la seva història. 

La gran novetat d’enguany és
el canvi a la banqueta. Després
de 3 temporades al capdavant de
l’equip, Marc Pullés deixa el cà-
rrec per motius laborals i dóna
peu a Miki Larraz,  el fins ara di-
rector tècnic del club i entrena-
dor del Júnior. 

En l’àmbit dels fitxatges, el
conjunt conserva l’espina dorsal
que ha fet possible dos ascensos

en els últims 3 anys. Tot i així, el
JAC ha efectuat dues incorpora-
cions, Aitor Pérez i Víctor Chica. 

En la primera presa de con-
tacte de l’equip amb la competi-
ció oficial, durant la Lliga Cata-
lana d’EBA disputada fa pocs
dies, els santsencs no van poder
accedir a les semifinals de la
competició, que es disputaran
aquest cap de setmana a Girona. 

Però el debut més esperat es
produirà el pròxim diumenge
19 d’octubre a l’Espanya Indus-
trial contra un clàssic de la cate-
goria, el CB L’Hospitalet. 

Redacció
SANTS-MONTJUÏC

El Sants intentarà guanyar a domicili a Avià. Foto: UE Sants

Atletisme | Mònica López, padrina del districte al Correbarri
L’actriu santsenca Mònica López serà la padrina que representarà el districte de Sants-

Montjuïc al Correbarri 2014, que tindrà lloc aquest diumenge dia 12 d’octubre. Els 
participants representaran al seu districte i el territori guanyador es decidirà amb la 
classificació dels 35 primers corredors i les 15 primeres corredores de cada districte.  
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¿Qué diferencia hay entre actividad física,
ejercicio y deporte?
La actividad física es cualquier movimiento
corporal producido por los músculos y que
genera un gasto energético por encima del
que se gasta en reposo, mientras que el
ejercicio va un poco más allá, ya que se
trata de una actividad planeada, estructu-
rada y repetida. Hablamos de deporte cu-
ando existe una competición y se rige por
unas normas.

¿Qué significa que una actividad es aeró-
bica o anaeróbica?
Aeróbica son aquellas de media intensidad
(moderada) y de larga duración como cor-
rer, nadar, montar en bici o bailar. Anaeró-
bico cuando son ejercicios de alta
intensidad y poca duración que requieran
mucha potencia en poco tiempo como le-
vantar pesas, carreras de velocidad o hacer
flexiones.

¿Qué se debe comer antes y después de
realizar una actividad fisica?

Antes: Idealmente un alimento rico en hidra-
tos de carbono, para tener el depósito de glu-
cógeno (azúcar en el músculo) lleno, que es
moderado en proteínas y bajo en grasa; como
un yogur desnatado y un plátano. En entulí-
nea te recomendamos que realices las comi-
das 2 o 3 horas antes de hacer ejercicio, y 3 o 4
en el caso de tratarse de comidas copiosas.
Después: Para facilitar la recuperación de los
nutrientes y recomponer las estructuras del
tejido dañadas debemos tomar líquido, hidra-
tos de carbono, proteínas y grasas saludables
a lo largo de los 60 minutos posteriores a la
actividad.

¿Cuál es el mejor ejercicio?
Cualquier clase de actividad física es benefi-
ciosa para nuestra salud. Empieza poco a
poco, de manera paulatina y adaptando los

tiempos e intensidades a tu estado físico para
evitar lesionarte.

¿Me dará hambre practicar ejercicio?
No te producirá más hambre de lo habitual.
Y además activará la liberación de endorfi-
nas que favorecen las señales de saciedad.

¿Sudar abundantemente me ayudará a
perder peso?
Es erróneo pensar que cuanto más se suda
más grasa se elimina, pues se elimina más
agua y con ello más toxinas, pero no grasa.
Como ocurre al tomar una sauna.

¿Hay una hora ideal para realizar ejercicio?
Existen infinidad de estudios que defienden
una franja horaria u otra para realizar ejerci-
cio, pero cada persona responde de forma di-
ferente a un mismo entrenamiento o dieta. El
mejor momento para hacer ejercicio es siem-
pre que te sea posible, sin excusas.

Descubre más sobre cómo llevar tu proceso de adelgazamiento:
Visítanos en el centro de entulínea Barcelona en: Passeig de Sant Antoni 5 – 7 Barcelona

Entra en nuestra página web www.entulinea.es o llamando al teléfono gratuito 900 22 22 20

Libérate del sofá con entulínea

“No sé qué actividad hacer”, “Seguro que si hago ejercicio me da por comer y engordo más”,
“Dicen que no es bueno de noche y yo no tengo tiempo durante el día”

Existen muchas dudas a la hora de practicar actividad física y, en muchas ocasiones, se convierten en excusas para no movernos. Por eso,
en entulínea queremos resolver algunas dudas más comunes para que te familiarices con la actividad física y empieces a moverte.
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AGENDA    UINZENALQ
DISSABTE 25 D’OCTUBRE
10:00-22:00 La plaça de Sants acollirà el Co-

rrellengua de Sants, Hastafrancs i la Borde-
ta, amb nombroses activitats relacionades
amb la defensa de la cultura i llengua cata-
lanes. / Plaça de Sants.

DIJOUS 9 D’OCTUBRE
18:30 Conferència L’Art Brut avui dia, a càrrec d’I-

sabel Corral, sobre aquesta expressió artística
que tradicionalment s’ha relacionat amb
les obres que realitzaven els pacients de psi-
quiàtrics. / Centre cultural Albareda. 

DISSABTE 11 D’OCTUBRE
21:00 En el marc de la Festa Major d’Hostafrancs

2014, el pròxim dissabte s’organitzarà una sor-
tida guiada al Museu Nacional d’Art de Ca-
talunya (MNAC). Cal inscripció prèvia al co-
rreu info@faech.cat o al 93 423 09 88.  

FINS AL 12 D’OCTUBRE
Matí-TardaMostra de tallers del Poble-sec. Ex-

posició on s’ensenya la part més íntima de tre-
ball creatiu d’un artista: el seu taller i el pro-
cés. Activitat en el marc dels tallers Oberts del
Poble-sec, un esdeveniment creat l’any 2007.
/ Centre cívic el Sortidor. 

FINS AL 31 D’OCTUBRE
Matí-Tarda Exposició Iai@s: Cançons d’ahir,

avui. Mostra de fotografies a càrrec de Marc
Galindo que documenten les sessions de ro-
datge i gravacions musicals del projecte ho-
mònim, una mirada als records de la gent
gran. / Centre cultural Albareda. 

DILLUNS 13 D’OCTUBRE
17:30Taller Pintant Melodies, on al ritme de mú-

sica diferent s’inspiraran els participants per
pintar de manera creativa. / Centre cultural
Albareda.

DILLUNS 20 D’OCTUBRE
16:45 Taller familiar de ioga amb nadons de fins

a 18 mesos, una activitat que dóna la possi-
bilitat als pares de relacionar-se amb els pe-
tits d’una forma lúdica que aporta benestar
a les dues parts. / Centre cultural Albareda.

DIMECRES 15 D’OCTUBRE
17:45 Taller de txi-kung, un art que ensenya a

relacionar-se amb l’energia vital mitjançant
moviments suaus i fluids que ajuden a sen-
tir-se millor. / Casinet d’Hostafrancs.

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

Explicació d’aquest conte a càrrec de
la tresca i la verdesca amb cançons po-
pulars del grup Ara va de bo. Activitat
adreçada als majors de 4 anys. Entra-
da gratuïta. Aforament limitat. / Bi-
blioteca Vapor Vell. 

Llibres a escena
El tabalet

Dv. 10 d’octubre a les 18:00

Xerrada-debat (en directe des de
Sants 3 Ràdio) sobre la participació del
jovent en les celebracions del barri.
Amb la participació de David Abellán,
Ali Olmos, Marc Fornells i Josep M.
Montserrat. / Seu del Districte. 

Festa Major d’Hostafrancs
Els joves i la Festa Major
Dj. 9 d’octubre a les 19:00

El Quadre Escènic del Centre Catòlic de
Sants presenta l’obra de teatre Rumors,
de Neil Simons i sota la direcció d’Àn-
gels Bargalló. Els passis són el diven-
dres 24 a les 21:30 i el diumenge 26
a les 18:00. 

Teatre
Rumors

Dv. 24 i dg. 26 d’octubre

El JAC Sants disputarà el seu primer
partit de lliga EBA contra l’Hospi a l’Es-
panya Industrial. El primer partit de la
qual serà una temporada il·lusionant
pels santsencs. 

Debut a EBA
JAC Sants- CB L’Hospitalet

Dg. 19 d’octubre a les 18:00
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